
Zápis č. 2/2023-2024 ze zasedání kolegia děkana dne 2. 10. 2023

Přítomni: doc. Škop, Ing. Přikrylová, doc. Tomášková, doc. Sehnálek, doc. Šilhán, doc.
Radvan, dr. Jurníková, doc. Zbíral, dr. Židek

Omluven: doc. Mrkývka

2. 10. 2023
Program: 

1. Mgr. studium (doc. Mrkývka)
2. Reforma magisterského studia: vymezení profilu absolventa a stanovení základní
charakteristiky (DNA) programu (prod. Sehnálek)
3. Financování nákupu publikací a informačních databází (prod. Zbíral, prod. Šilhán,
tajemnice Přikrylová)
4. Schůzka s rektorem o reflexi IHVD a kontraktové financování výzkumu (prod.
Zbíral a prod. Šilhán)
5. Praxe v mgr. studiu (prod. Sehnálek)
6. Standardy a vnitřní pravidla jednotné evidence a kontroly kvality programů CŽV
na MU (prod. Sehnálek)
7. Standardy distančního studia na MU (prod. Sehnálek)
8. Různé

● Autumn School of Global Legal Skills – nabídka finančního příspěvku od
Goethe-University in Frankfurt/Main (prod. Sehnálek)

● Podoba zpráv pro newsletter (prod. Radvan)
● Nominace PrF MU na MUNI Scientist (prod. Zbíral)
● Nominace výstupů PrF MU do Modulu 1 M2017+ (prod. Zbíral)
● Informace: výsledky celostátního kola SVOČ a poděkování (prod. Zbíral)

Děkan přivítal přítomné na pravidelném zasedání. V úvodu požádal o dodržování stanovených
pravidel pro vkládání podkladů zasedání, zvláště připomněl nutnost připojit k podkladům
komentář k projednávanému bodu včetně očekávaného úkonu (ke schválení, na vědomí, k
diskusi aj.). Výrazně to urychlí průběh zasedání.

Podal informaci z jednání Rady pro vnitřní hodnocení MU, které se účastnil 19. září 2023.
Předmětem jednání byl mj. záměr vzniku bakalářského studijního programu Kriminalistická
studia a návrh rozšíření bakalářského studijního programu Mezinárodněprávní obchodní studia
o formu studia a studijní plán. Sdělil, že oba návrhy byly univerzitou velmi kladně přijaty. Uvedl
též, že univerzita převzala od PrF vypracované standardy pro distanční vzdělávání. Děkan

1



poděkoval zainteresovaným osobám obou týmů – dr. Provazníkovi, doc. Sehnálkovi, prof.
Fenykovi, doc. Drličkové, prof. Rozehnalové.

1. Mgr. studium (doc. Mrkývka)

Děkan seznámil se situací týkající se předmětů Závazkové právo I a II, která se aktuálně řeší.
Uvedl, že někteří studenti vyšších ročníků dosud nesplnili podmínky pro zápis zmíněných
předmětů, jež se objevily jako prerekvizity u předmětu Právo životního prostředí. Děkan
ubezpečil, že ke vzniklé situaci bude přistupováno velmi citlivě, individuálně, aby to nevedlo k
nežádoucímu prodlužování studia. Dr. Židek podpořil zvolený postup, poznamenal, že stejný
problém se vyskytl i v předmětu Pozemkové právo.

2. Reforma magisterského studia: vymezení profilu absolventa a stanovení základní
charakteristiky (DNA) programu (prod. Sehnálek)

Proděkan Sehnálek připravil materiál, požádal členky a členy kolegia o schválení a případné
připomínky. K předloženému dokumentu „Nový program Právo a právní věda 2028“ poskytl
komentář. V úvodu položil základní otázky: co činí program a naši fakultu jedinečným, proč
právě zvolit studium práv v Brně. Popsal výchozí stav a konstatoval, že pracovní skupina
navrhla ideální studijní plán. Vycházela přitom ze základních požadavků nařízení vlády a
doplnila propedeutický základ. Splnila tím původní zadání, které požadovalo snížení rozsahu
povinné studijní zátěže. Ze zbývajícího balíku volných kreditů část míří za společným
univerzitním základem. V praxi to znamená, že základ je na všech fakultách velmi podobný.
Vyslovil názor, co definuje PrF a čím fakulta vyniká. Proděkan seznámil s charakteristikou
nového programu, jeho cíli, výstupy z učení a profilem absolventa. Sdělil, že paralelně pracuje
na stanovení celkové studijní zátěže (z pohledu studenta), kterou bude nutné uvést do souladu
s kapacitními a personálními možnostmi fakulty a současnými trendy vzdělávání. Seznámil
kolegium s plánem dalšího postupu, a to záměrem oslovit garanty povinných předmětů (ostatní
učitelé budou mít možnost se zapojit dobrovolně), aby identifikovali kompetence, na jejichž
rozvoji ve svém předmětu pracují, a to ve vazbě na profil absolventa a výstupy z učení z celého
programu. Jsou to totiž údaje, které nelze získat ze stávajících karet předmětů, byť jsou velmi
důležité. Součástí by měl být podrobný popis činností, které jsou v rámci příslušného předmětu
realizovány. V následné rozpravě zazněly připomínky a podněty mj. týkající se důležitosti mezi
katedrové spolupráce nebo rostoucí role garantů studijních předmětů. Děkan poděkoval za
zpracování bodu.

Závěr: Kolegium projednalo a schválilo předložený materiál „Nový program Právo a právní
věda 2028“, který předložil proděkan Sehnálek. Odsouhlasilo návrh oslovit garanty povinných
studijních předmětů (ostatní učitelé budou mít možnost se zapojit dobrovolně), aby identifikovali
kompetence, na jejichž rozvoji ve svém předmětu pracují.
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3. Nabídka Albertiny na prodloužení předplatného na vybrané databáze (prod. Zbíral,
prod. Šilhán, tajemnice Přikrylová)

Albertina zaslala prostřednictvím knihovny PrF nabídku na zvýhodněné prodloužení
předplatného databází od 1.10.2023 KluwerArbitration.com - Practice Plus a
KluwerArbitration.com a databází Kluwer IP Law a Kluwer Law Online Journals od. 1.1.2024 za
podmínky, že fakulta odebere další 2 databáze – Competition a Tax v ceně 188 tis. Kč.
Knihovna PrF současně předložila přehled využívaných databází za období 1 – 6/2023.
Vzhledem k tomu, že obě databáze (Competition a Tax) byly na fakultě testovány na Katedře
finančního práva, která je neshledala vyhovujícími a finanční nabídka neznamenala žádnou
úsporu nebo zvýhodnění, rozhodlo vedení fakulty, že nabídku nevyužije. Vzhledem k nízkému
využívání databází KluwerArbitration.com - Practice Plus a KluwerArbitration.com rovněž vedení
rozhodlo, že tato předplatná nebudou prodloužena a bude se postupovat úhradou pořízení
jednotlivých článků.

Kolegium se dále věnovalo potřebě zajištění informačních zdrojů a efektivitě vynakládaných
prostředků. K diskusi se vrátí po doplnění dalších statistických a finančních údajů.

Závěr: Kolegium rozhodlo o neprodloužení předplatného databází od KluwerArbitration.com -
Practice Plus a KluwerArbitration.com, 1. 10. 2023. Dále rozhodlo nevyužít zvýhodněné nabídky
ani nákup databází nových. Požádalo proděkana Zbírala o další potřebné informace, zvláště
data za celoroční využívání databází a přislíbilo se k problematice vrátit nejpozději na
prosincovém zasedání.

4. Schůzka s rektorem o reflexi IHVD a kontraktové financování výzkumu (prod. Zbíral a
prod. Šilhán)

Proděkan Zbíral poskytl prezentaci, obsahující shrnutí nejdůležitějších informací a výstupů ze
schůzky s proděkany pro výzkum a doktorské studium ze dne 20. 9. 2023 týkající se přechodu
rozdělování finančních prostředků na DKRVO formou kontraktového financování od r. 2024.
Fakulta bude na základě výsledků hodnocení IHVD a dalších parametrů uzavírat kontrakt s
vedením MU na pětileté období. Kontraktové financování nahradí současnou fixní složku
DKRVO, výkonová složka zůstává hodnocena současnými indikátory. Upozornil na stanovený
termín schůzky k IHVD pro PrF 21. 11. 2023 od 8.30 h do 10 h, kde se setkají děkan a příslušní
proděkani se zástupci vedení MU. K tomuto datu fakulta musí připravit prezentaci „Plán
implementace doporučení IHVD” a během setkání proběhne diskuse k vytvořené strategii.
Proděkan seznámil s dalšími důležitými body a termíny harmonogramu. Na přípravě strategie
se budou podílet proděkan pro vědu a výzkum a proděkan pro doktorské studium a rigorózní
řízení.

Závěr: Kolegium vzalo zprávu na vědomí, připravenou strategii bude diskutovat na druhém
říjnovém zasedání.

5. Praxe v mgr. studiu (prod. Sehnálek)
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Proděkan sdělil, že na konci semestru byla provedena změna v organizačním zabezpečení
praxí. Administrativa spojená s praxemi byla převedena pod studijní oddělení a je vykonávána
Mgr. Daněčkovou, ocenil její odpovědný přístup. Za zvládnutí změny poděkoval zvláště
tajemnici fakulty, centru dalšího vzdělávání a studijnímu oddělení. Dále poukázal na některé
problémy s praxemi, mimo jiné personální otázku, vznesl výtku na nevhodné nastavení v IS, kdy
aplikace pro praxe je pro PrF nepoužitelná, aktuálně referentka provádí registraci ručně.
Požádal všechny odpovědné osoby ve vedení, aby se změnu v IS pokusily prosadit. Uvedl, že v
ostatním praxe fungují výborně, studenti i nadále oceňují stávající systém. Reflektivní deníky též
plní svou funkci, a to lepší přehled o tom, co konkrétně studenti na praxích dělají.

Závěr: Kolegium vzalo zprávu na vědomí. Děkan přislíbil nápravu nastavení agendy v IS
osobně zajistit na RMU.

6. Standardy a vnitřní pravidla jednotné evidence a kontroly kvality programů CŽV na MU
(prod. Sehnálek)

Proděkan Sehnálek poskytl prezentaci z jednání proděkanů CŽV ze dne 21.10. 2023, kterého
se účastnil. V komentáři přiblížil hlavní bod jednání, nastavení standardů a vnitřních pravidel
jednotné evidence a kontroly kvality programů CŽV MU, což se bude týkat LL.M programů i
dalších kurzů. Proděkan prodiskutoval fakultní strategii připomínkování, uvedl konkrétní návrhy
připomínek k vnitřním předpisům MU, které obdržel k připomínkování, v závěru vstupu seznámil
s harmonogramem procesu. V následné diskusi zazněly spíše negativní reakce týkající se
navyšování administrativy či personální zátěže.

Závěr: Kolegium prodiskutovalo záměr, vyslovilo obavu z nové administrativní zátěže, zavedení
označilo jako bez přínosu pro fakultu. Usneslo se k odsouhlasení návrhů proděkana Sehnálka
pro připomínkování předpisů MU.

7. Standardy distančního studia na MU (prod. Sehnálek)

Proděkan Sehnálek uvedl, že společně s prof. Rozehnalovou jsou členy Komise pro standardy
distančního studia. Proděkan poskytl předpisy, které obdržel k připomínkám, navazují na práci
skupiny, řeší možnost distanční výuky a mechanismy distanční výuky v prezenčním studiu.
Zhodnotil, že se předkladatelům předpisů podařilo podchytit podstatné skutečnosti.

Závěr: Kolegium vzalo zprávu na vědomí. Děkan poděkoval za zpracování bodu i práci k této
problematice v minulém období.

8. Různé

8.1. Děkan

8.1.1. Předložil rozpis promocí dne 23. 10. 2023 a požádal o doplnění.
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8.1.2. Prodiskutoval body programu na PVK dne 10. 10. 2023 (karty předmětů, magisterský
studijní program, diplomové práce, komisionální zkoušení u státních závěrečných zkoušek).

8.2. Proděkan Sehnálek

Informoval o připravované akci „Autumn School of Global Legal Skills“ a nabídce finančního
příspěvku od Goethe-University in Frankfurt/Main. Velmi ocenil finanční pomoc z více důvodů,
jednak se na letošní ročník přihlásilo více studentů, ale i vzrostly účastníkům ze zahraničí
cestovní náklady. Děkan ocenil zprávu o příspěvku a tajemnice přislíbila s proděkanem
prodiskutovat nejvhodnější způsob administrace pro obě strany.

8.3. Proděkan Radvan

Poskytl návrh podoby zpráv ze zasedání kolegia děkana pro fakultní newsletter. Uvedl, že v
podobném stylu by se v newsletteru pravidelně objevovaly zprávy z VR, PVK i AS.
Dr. Židek se k záměru vyjádřil pochvalně a dotázal se, zda-li by mohli dostávat newsletter i
studenti. Proděkan uvedl, že newslettery se ukládají na webu PrF. Přislíbil, že na instagramu
budou upozornění o vydání nového čísla.

Závěr: Kolegium návrh odsouhlasilo.

8.4. Proděkan Zbíral

8.4.1. Informoval, že na základě výzvy na nominace udělení Ceny za vynikající výsledky
výzkumu MUNI SCIENTIST 2023 v rámci Grantové agentury MU poskytl jmenný seznam 5
akademiků, za PrF MU i včetně krátké důvodové zprávy. Uvedl, že nominace konzultoval s
vedoucími kateder/ústavů.

Závěr: Kolegium vzalo zprávu k nominacím na vědomí.

8.4.2. Předal nominace výstupů za PrF MU do Modulu 1 hodnocení podle M17+ 2023.
Proděkan v komentáři uvedl, že Rada pro RIV vybrala za právnickou fakultu 2 tzv.
bibliometrizované výsledky včetně 1 náhradníka a 14 tzv. nebibliometrizovaných výsledků.

Závěr: Kolegium vzalo zprávu k nominacím na vědomí.

8.4.3. Informoval o výsledcích celostátního kola SVOČ, výsledky označil za méně dobré. Sdělil,
že došlo ke změně na pozici koordinátorky, dr. Dobrovolnou na pozici vystřídala dr. Králová.
Oběma jmenovaným poděkoval a ocenil jejich práci. Informoval, že v příštím roce se bude
celostátní kolo konat na PrF. Podal návrh na zatraktivnění soutěže a zvýšení účasti. Proděkan
Sehnálek vyslovil podnět proškolit zájemce o účast na sebeprezentaci.
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Závěr: Děkan poděkoval za zprávu, požádal proděkana Zbírala o přípravu strategie s novou
koordinátorkou. Podpořil v rámci předmětu výuku sebeprezentace.

8.5. Proděkan Šilhán

8.5.1. Poskytl zprávu z kolegia rektora, kterého se 26. 9. účastnil (pozn. děkan byl služebně v
zahraničí).

8.5.2. Informoval o úspěšném ukončení převodů studentů PhD programů tzv. „střední
generace“.

8.5.3. Sdělil, že projekty SV zatím nebyly vyhlášeny. Zmínil předpoklad, že v nejbližší době
vyhlášeny budou, ale v nižším finančním objemu. Hovořil o potřebě zajištění financování
stipendií prezenčních studentů, ke kterému jsme povinni.

8.6. Proděkanka Tomášková

Připomněla, že 8. 10. 2023 končí termín pro zasílání písemných připomínek k návrhu na úpravu
systému vytíženosti, který byl předmětem jednání na minulém zasedání KD.

8.7. Dr. Židek

Prodiskutoval program zasedání AS PrF MU dne 9. 10. 2023. Stanovil s tajemnicí fakulty možný
termín předložení zprávy o hospodaření PrF MU za 1-9/2023, a to dne 13. 11. Doporučil
předjednat s předstihem na ekonomické komisi, termín konání sjednat s dr. Benákem.

8.8. Ing. Přikrylová

Sdělila, že ještě v tomto roce bude zahájena rekonstrukce bufetu v 1. PP. Po jejím dokončení
budou započaty rozsáhlé opravy 4. NP. Stavební práce budou finančně pokryty z většiny
projektem.

Děkan poděkoval přítomným za spolupráci.

Schválil: Martin Škop, děkan

Zpracovala: Hana Hrušková, vedoucí sekretariátu

V Brně dne 2. 10. 2023
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